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Deltagere: Tobias S Larsen, Peter B Andersen, Rene Andersen, Jeppe Foged, Erik M Nielsen, Anders 

Kusk, Lene Mouritsen Møller 

Afbud: Thies J Jensen. 

Referent: Lene Mouritsen Møller 

 

1. Velkomst  

 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Tilføjet til andre sager Roskildeegnens LU holder Halloweentræk. 

Invitationer til DM under punkt 3. Punkt 7 Wildcard tages under punkt 3. 

 

3. Status på DM v. Tobias 

Det kører på skinner, der er styr på det. Trækkerne er inviteret, der mangler dog nogle få. 

Lukket ryttergård: trækkerne får først armbånd, når de er vejet ind, og så snart de har kørt deres træk, 

skal de aflevere deres armbånd, så de ikke kan komme i lukket ryttergård. Udvalget synes godt om 

dette, da det betyder, at der kun er de personer i den lukkede ryttergård, som har en opgave der. Hvis 

en trækker akut skal ud til sin lastbil, så skal vagterne lade ham gøre det. 

Slædetemaet og arrangørerne bør gennemgå klasserækkefølgen, da slæden har erfaringer med en 

optimal rækkefølge, som kan bruges i programmet. 

Alle trækkere skal møde op til trækkermøde. Arrangørerne bør informere herom. Tobias følger op. 

Madvogne til DM – er deres kapacitet stor nok? Madleverandører til andre stævner har spurgt, da de 

mener, at der vil opstå kø ved de foodtrucks, der skal komme. Der er dog også planlagt salg af pølser og 

brød fra grillsteder på pladsen. Tobias undersøger hos arrangørerne. 

 

a) Wildcard (punkt 7) 

Der mangler deltager i Superstandardklasse 4, der er kun 3-4 deltagere. Hvilke kriterier skal der 

være, hvis der skal inviteres flere? 

Arrangørerne har pt. inviteret nogle ekstra trækkere, som ikke har kørt landsdelstræk men kun lokale 

træk. I drejebogen står der, at man skal spørge den næste i rækken, hvis nr. 1 og/eller nr. 2 ikke kan 

deltage i DM. Det er kun dem, der har kørt landsdelstræk, der kan inviteres til DM. 

Ved tidligere DM har der været klasser, der ikke har været fyldt ud, da der ikke er flere i klassen.  

Det gælder f.eks. Superstandard klasse 0. 

 

Udvalget vil gerne se deltagerliste til DM for at undersøge, om alle er korrekt indkaldt. 

Fyn bør trække wildcard tilbage. 

 

Konklusion: Man skal have deltaget ved landsdelstræk for at kunne deltage ved DM. Tobias laver 

tekst til mail til arrangørerne af DM 2023. 

Afstemning: Fem stemmer for, at wildcard skal trækkes tilbage. 

 

4. Diskvalifikation 

Hvornår eller hvornår ikke? Hvilke kriterier skal der til for at blive diskvalificeret til et træk? Udvalget skal 

diskutere kriterierne for at diskvalificere en trækker. 

Mange traktorer er blevet disket i år, det skal vi stramme op på. 



 

 

Der er diskussion blandt dommere og udvalget, hvornår disker vi en trækker.  

 

Superstandardklasse overtrædelse af omdrejninger: Hvis der måles for høje omdrejninger: Hvis 

traktoren er med original turbo diskvalificeres traktoren på hele dagen. Hvis traktoren er med Uoriginal 

turbo: diskvalificeres trækkeren i det pågældende træk. 

 

Farmklasse – overtrædelse af omdrejninger:  

Hvis der måles for høje omdrejninger, diskvalificeres trækkeren i det pågældende træk.  

Landbrugsklassen – overtrædelse af HK (Hestekræfter) og omdrejninger: 

Hvis der måles for mange hestekræfter eller omdrejninger efter Pull Off, diskvalificeres alle traktorens 

træk på pågældende stævnedag. 

 

Trækhøjde:  

Hvis der måles for høj trækhøjde, diskvalificeres det pågældende træk uanset klasse. 

 

Hvis henstillinger om at overholde reglerne ikke er taget til efterretning, så kan diskvalifikation gælde for 

hele dagen. 

 

Udvalget orienterer om reglerne på årsmøde og dommerkurset – hvad der er diskvalifikation og alm. 

foreteelse. 

 

5. Slædeteams opførsel overfor dommere, stævnearrangør og trækkere 

Udvalget skal diskutere, hvordan vi ønsker, at slædeteams opfører sig overfor dommere, 

stævnearrangører og trækkere. 

Der er en del dommere, trækkere og arrangører, som har henvendt sig om uhensigtsmæssig opførsel fra 

slædeteamet. Det er uheldigt, da det kan betyde, at frivillige, trækkere eller dommere ikke kommer igen 

eller stopper. 

Et slædeteam, der har kørt fredag, lørdag og søndag kan være trætte om søndagen, men det bør ikke 

går ud over deres ”kunder”. 

Skal vi holde et møde med slædeteams hvor vi snakker forventninger? Det er ikke optimalt med et fælles 

møde, vi bør i stedet holde et møde med slædeteams hver for sig.  

Ingen af slæder kører ens. Reglerne skal dog overholdes, også trækhøjden, der har betydning for 

længden af trækket. 

Vi har et sæt slæderegler – de skal revideres især punkt 10. Vi kan udvide slædereglerne med nogle 

punkter om, hvad de skal leve op til, og så skal de gennemgås med alle teams, så der bliver en klar linje 

for alle.  

Hvis en arrangør ikke er tilfreds med det slædeteam, de har haft, kan de vælge en anden næste gang. 

Nogle slædeteams blander sig i reglerne, det kan være en udfordring for dommerne. 

Tag en snak om god opførsel og kommunikation. 

 

6. Dommernes opgaver til DM  

Hvilke dommere har vi fået bekræftelse fra til DM? Hvilke oplysninger vil vi gerne give til dommerne 

forud for DM?  

Følgende dommere har bekræftet, at de kan dømme til DM: Tobias, Peter, Erik, Rene, Jeppe, Theis 

Kristian Riisager, Lars Klausholt  

Afbud: Silas Schalde Mousing 

Niels Kaasing – Peter kontakter Niels 

Morten Enok og en grunddommer Nicolaj Stang vil gerne hjælpe ved DM.  

Hans Henrik Pedersen kan hjælpe på banen og slædeteam. Måle trækhøjde. 

Rasmus Kæmpe kan hjælpe lidt, men har andre opgaver.  

Søren Hald kan ikke give svar endnu pga. ustadigt høstvejr. 



 

Jeppe og Rene kører i klasse LK 2+4 og SS0 og kan ikke bedømme de klasser, der kører i. 

Emil Foged skal også køre, men kan også hjælpe. Jeppe spørger Emil 

Dommeropgaverne fordeles på dagen. Tobias sender info til dommerne om mødetidspunkt. 

Der er løbende indvejning. 

 

Erik tager Go Pro kameraer med. Tobias står for at filme. 

 

Tjek af foraksler på klasse 7 traktorer. 

 

7. Wildcard 

Taget under punkt 3. 

 

8. Miljø v. Tobias 

Hvad tænker vi herom? 

Det skal vi arbejde meget mere med hen over vinteren. Overvej til næste møde, hvad vi kan gøre for at 

traktortræk bliver mere miljørigtig. Det skal være andet end at plante træer. Hvad gør vi med plastik, 

metal, kapsler mm? Affaldssortering er et godt signal, vi skal blive bedre til at sortere affald. 

Til erfamøde med stævnearrangører vil vi også tage snakken om Miljø. 

 

9. Dato for og punkter til næste møde 

Hvornår har vi næste møde? Hvilke punkter har vi på dagsordenen? 

- Dagsorden til årsmøde for trækkere og stævnearrangører 

- Opsamling af regelforslag 

- Evaluering af DM v Fyns LU – Lene inviterer 

Dato: 17/9-23 på Bygholm Landbrugsskole, Hatting kl. 9-15. Lene booker. 

 

10. Andre sager 

Roskildeegnens LU afholder Halloweentræk. Stævnet markedsføres som LU træk, men de bruger ikke 

LU regler. Det skal de, hvis de markedsfører det som LU træk, og så er det er kun LU-medlemmer, der 

kan deltage. Undersøg om det er LU regler, de søger på baggrund af hos Politiet, det er ikke i orden, 

hvis de ikke bruger dem. 

Det er ok, at de ikke kører alle klasser. 

Tobias kontakter Roskildeegnens LU. 

Det skal med i drejebog og tjekliste, at reglerne skal overholdes, når det er LU, der arrangerer trækket. 

 

11. Eventuelt 

 

 


